

# Referat fra bestyrelsesmøde i Børnenes Ø, 29-11-23

Dato: 29-11-23  
 Tidsrum: 19:00 – 21:30  
 Referent: Frederik Foldager



Navn:	Tilstede:	Fraværende:	Navn:	Tilstede:	Fraværende:
<u>Bestyrelse:</u>			<u>Suppleanter:</u>		
Rikke Thomadsen *(F)	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>	DS	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>
Kasper Hendrup*(NF)	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>	Lise S. Sørensen	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>
AH	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>	Karoline Thostrup	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>
Jesper Dolleris	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>	Frederik Foldager	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>
Anna Schröder	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>	Dinah S. Khatir	<input type="checkbox"/>	<input checked="" type="checkbox"/>
*(F) – Formand & *(NF) Næst formand			<u>Personale:</u>		
<u>Leder:</u>			Hanne F. Rasmussen	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>
Kirsten Vestergaard	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>	Karina Jensen	<input checked="" type="checkbox"/>	<input type="checkbox"/>

## Referat

Punkt:	Handling:
1. Økonomi	<p>Økonomi fremlægges ved Kirsten. Følgende punkter fremhæves:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Det skal oprettes en lederstilling i 2024. Der fremlægges et overskud på ledig ledelsesstilling kr. Da dette er inden for +5% af budget, bliver beløbet i Børnenes Ø og føres hermed over til 2024.</li> <li>• For at imødekomme personale indkøbes der regntøj og der bruges af overskud til dette.</li> <li>• Der er etableret en ny garderobe for de midler som var overskud for 2022.</li> <li>• Der er afholdt et socialt arrangement for for personalet slut november.</li> </ul> <p>Der er taget initiativ til opgradering af relevant rum til de kommende skolebørn med input fra børnene.</p>
2. Læringssamtalen d. 17.11	<p>Læringssamtale er vel afholdt med repræsentater fra ledelse, personale, og bestyrelse fra Børnenes Ø. Referat fra mødet er i process.</p>

	<p>Det fremføres at personale fra Børnenes Ø bliver mødt med respekt og anerkendt for deres faglighed.</p> <p>Det diskuteres blandt andet emner fra tilsynet med omdrejningspunkt i sproglig læring og udvikling, samt hvordan de sproglige læringsmiljøer kan udvikles og forbedres endnu mere fremadrettet.</p> <p>Der fremføres et læringsfokus for 2024, at der skal sikres at læring og viden bringes videre til nye medarbejdere. Et fælles medarbejdermøde har været afholdt for netop videre bringelse af viden og indsigter for personale som ikke var med i sprogforløb i foråret.</p> <p>Det fremføres at der er givet fire anbefalinger i tilsynet, eksempelvis at legepladsen udstyres med legestationer stationer som blev etableret hen over efteråret. Alle anbefalinger er der blevet arbejdet med og er stadigvæk i gang.</p> <p>For at danne data grundlag for sproglig læring og udvikling, sprogvurderes alle vuggestue børn ved 18-19 måneder forældre inddrages i dette.</p>
<p>3. Nyt sand til sandkassen</p>	<p>For at begrænse sandfygning fra sandkassen er der indhentet tilbud på en anordning der skal begrænse at sandet forlader sandkassen når det blæser meget.</p> <p>Kirsten har indhentet et tilbud ved en leverandør der kan sætte et plexiglas-hegn eller andet inspirerende op ved sandkassen, der arbejdes videre i det nye år.</p> <p>Der er enighed om at det prioriteres den nødvendige økonomi for at udføre projektet tilfredsstillende.</p> <p>De økonomiske rammer diskuteres yderligere når der er indhentet relevante tilbud.</p>
<p>4. Årshjul 2024 – kvalificering af udkast og evt. nedsættelse af aktivitetsudvalg</p>	<p>Der er lavet ved at blive udarbejdet en ny kalender med udgangspunkt i sidste års kalender. Tak for det.</p>

	<p>”Fed Fredag” diskuteres. Da der har været svingende opbakning, diskuteres det hvorvidt det skal holdes hver 3. måned. Det besluttes.</p> <p>Det fremføres at vi skal gøre en ekstra indsats for at være mere synlige i vores kommunikation ang. arrangementer.</p> <p>Det diskuteres hvorvidt der skal nedsættes et særskilt udvalg for forældre til diverse aktiviteter. Udvalget skal bestå af forældre udenfor bestyrelsen men en repræsentant fra bestyrelsen. DS bliver repræsentant fra bestyrelsen. Tak for det.</p> <p>Det opfordres til at ønsker man at deltage i et sådan udvalg, at henvende sig til bestyrelsen /Kirsten ( der skrives ud til forældregruppen om der kunne være nogle der er interesseret i at deltage. Når vi får noget feedback fra forældrene, gennemgås de forældredrevne aktiviteter igen og planen revideres.</p> <p>Kirsten opfordrer til at der tages forbehold for medarbejderressourcer når der planlægges aktiviteter, da timer skal afvikles på et andet tidspunkt.</p>
<p>5. Fællesskabskultur ifm. aktiviteter/arrangementer i og udenfor Børnenes Ø – heraf tilføjelse til velkomstpjece</p>	<p>Der præsenteres et forslag om at indskrive i velkomstmateriale hvori der bl.a. fremgår nogle vejledende guidelines for hvordan fødselsdage og lignende aktiviteter kan anbefales at invitere til. Målet er at skabe en god kultur hvor vi er sammen om at styrke det inkluderende fællesskab. Personalet giver deres anbefalinger.</p> <p>Der diskuteres for/imod og det vedtages at emnet tages op igen.</p>
<p>6. Lukkedage 2024 – til opdatering af hjemmeside</p>	<p>Det vedtages at lukkedage/fællespasning for 2024 skrives på hjemmesiden. Samt på årshjulet.</p> <p>5. juni er en halv lukkedag/fællespasning der besluttes at der ikke er pasning, da den reserveres til pædagogisk dag for personalet.</p>

7. Forslag til foredrag 2024	<p>Det opfordres til at finde en god foredragsholder til at holde et foredrag for forældre i den grønne sal.</p> <p>Potentielle emner:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Grænser</li> <li>• Det at blive en familie fra Far/mor/<u>b</u>arn til at få søskende.</li> <li>•</li> </ul> <p>Til næste møde sonderes terrænet for om der er flere forslag til relevante foredragsholdere.</p>
8. Eventuelt	<p>Det fremføres om vi kan tage kontakt til bygningsdriften for at få flyttet skraldespandene der nu står foran vuggestuens sydvest-vendte fællesrum og Boblernes stue.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Karina er allerede på sagen. Godt arbejde!</li> </ul>
9. Punkter til næste bestyrelsesmøde	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Nyt sand / konstruktion af sandstopper</li> <li>2. Aktivitetshjul</li> <li>3. Velkomstpjece</li> <li>4. Foredrag</li> </ol> <p>Ansættelse af mere ledelse.</p>
10. Dato for næste bestyrelsesmøde	11/01/24 – Dina deltager som suppleant og er referent.